
Protokół Nr XLIX/1/2009 
z XLIX sesji Rady Miasta Rzeszowa – zwołanej na wniosek Prezydenta Miasta 
Rzeszowa, w trybie art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. 142 z 2001 r., 
poz. 1591 z późn. zm.), odbytej w dniu 12 lutego 2009 r. w sali posiedzeń Ratusza /ul. 
Rynek 1/. 
 
 Na ustawowy stan 34 radnych w XLIX sesji Rady Miasta Rzeszowa uczestniczyło     
30 radnych, co stanowi wymagane quorum do prawomocności obrad /lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu/. 
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – dokonał otwarcia XLIX 
nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Rzeszowa – zwołanej na wniosek Prezydenta Miasta 
Rzeszowa, w trybie art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. 142 z 2001 r., poz. 
1591 z późn. zm.) i prowadził obrady /wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa z dnia 11 lutego 
2009 r., znak ORA/K/0530/24/09, stanowi załącznik nr 3 do protokołu/. . 
Powitał radnych oraz: 
Pana Stanisława Sienko – Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa, 
Pana Henryka Wolickiego – Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa /lista obecności stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu/, 
Dyrektorów Wydziałów Urzędu Miasta, kierowników jednostek organizacyjnych Miasta oraz 
kierowników jednostek współdziałających z Miastem, a także przedstawicieli prasy, radia        
i telewizji. 
Następnie przedstawił proponowany porządek obrad:  
 

1. Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. 
 
Proponowany prządek obrad XLIX nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Rzeszowa stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Porządek obrad XLIX nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Rzeszowa: 
 

1. Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. 
 
Przystąpiono do realizacji porządku obrad. 
 
Pani Janina Filipek - Skarbnik Miasta – z upoważnienia Prezydenta Miasta przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r. /projekt uchwały, 
wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 5 do protokołu/. 
Przedstawiając uzasadnienie poinformowała:  że tym „W przedłożonym projekcie uchwały 
proponuje się zwiększenie wydatków z budżetu Miasta na kwotę projektem uchwały zwiększa 
się wydatki o10 212 459 zł, z. jednocześnie snym zwiększeniem zwiększającplanowanyego 
deficytu o tę samą kwotę            i pokrywająccie teych wydatkiwydatków z  przychodami wów. 
wysokości 10 212 459 zł. Udzielając wyjaśnień odnośnie w/w projektu uchwały 
poinformowała, żePrzypominam, że w 2006 r. został złożony wniosek              o 
dofinansowanie ze środków Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego 
na zadaniea pt .: „Budowa regionalnej sieci szerokopasmowej aglomeracji rzeszowskiej 
ResMAN Etap II”. Zadanie to zostało zakwalifikowane do dofinansowania z listy rezerwowej. 
Miasto nie zdecydowało się na jego realizację  i nie było realizowane ze środków własnych, 
ponieważ nakłady byłyby zbyt duże. ta jest dość duża. Chciałabym poinformować, że w dniu 
Również poinformowała, że 4 lutego 2009 r. wpłynęło pismo z Urzędu Marszałkowskiego, iże 



jest możliwość uzyskania dofinansowania tego na to  zadaniea ze środków, które nie zostały 
wykorzystane na zadania realizowane w ramach Programu ZPOR.  pozostałości środków, 
które w ramach SPOR-u pozostały. W związku z tym, że do dzisiejszego dnia należy złożyć w 
Urzędzie Marszałkowskim stosowane oświadczenie              o przystąpieniu Miasta do 
realizacji zadania pt.: „Budowa regionalnej sieci szerokopasmowej aglomeracji rzeszowskiej 
ResMAN Etap II”, została zwołana nadzwyczajna sesja Rady Miasta. Natomiast złożenie 
wniosku musi nastąpić do końca czerwca 2009 r.  zostaje podjęty temat na nowo w trybie 
dość pilnym, bo okres kwalifilakności wydatków został wydłużony do końca czerwca 2009 
roku. Czasu jest bardzo mało. Dlatego już dzisiaj należy złożyć stosowne oświadczenia do 
Urzędu Marszałkowskiego, że miasto podejmuje to zadanie i zobowiązuje się go zrealizować 
we wskazanym terminie. Cały projekt opiewa na kwotę 10 479 706 zł. Miasto zamierza go 
realizować Dodała, że ten projekt miasto zamierza realizować razem zwspólnie z Gminą 
Ropczyce, której wartość udziału w projekcie gdzie ich wartość ogółem projektu jest wynosi 
232 263 zł  orazi z Gminą Czudec, jako uczestnikiem projektu nao wkładzie w wysokości 
wartość 34 648 zł. Natomiast Miasto Rzeszów, jako wiodące, wykazuje wartość projektu na 
kwotę 10 212 795 zł., Przyjęcie uchwały, a tym samym zarezerwowanie w budżecie środków 
na realizację zadania, będzie podstawą do ogłoszenia przetargu. czyli jest to ta kwota, która 
jest zapisana w omawianym projekcie uchwały. By ogłosić przetargi niezbędne jest 
zapewnienie całej kwoty w budżecie. Dopiero po podpisaniu umowy o dofinansowanie miasto 
będzie mogło ewentualnie zdjąć środki własne i wprowadzić środki unijne.”  
 
 
Radny Pan Andrzej Dec – poprosił o wyjaśnienia:zapytał:   

1. „Na czym ma polegać udział Gmin Czudec i Ropczyce w realizacji II etapu budowy 
regionalnej sieci szerokopasmowej? 

2. Czy proponowane środki, w wysokości 10 212 459 zł, pochodzą z nadwyżki 
budżetowej, czy też zwiększą deficyt Miasta? 

3. Jeżeli są jeszcze środki z nadwyżki budżetowej, to kiedy będą one rozdzielone?” 
sąsiednich gmin. Czy te 10 212 459 zł. to jest dodatkowa kwota”.  
 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta -  udzielając wyjaśnień, poinformowała: „Na 
najbliższej sesji Rady Miasta zostanie przedłożona propozycja rozdziału nadwyżki 
budżetowej. Do rozdysponowania były środki w wysokości ponad 40 mln zł.  Na obecną 
chwilę nie mogę Państwu przedstawić konkretnej wysokości kwot, które będą 
rozdysponowane na najbliższej sesji. Trwają obecnie różne operacje, które mają wpływ na 
wysokość tych środków, np.– poinformowała, że na najbliższej sesji Rady Miasta będą kolejne 
dyspozycje.                         
 zwroty dotacji, które nie zostały wykorzystane, lub wpływy            z udziału w podatku PIT.” 
 
Pan Lesław Bańdur – Dyrektor Biura Obsługi Informatycznej i Telekomunikacyjnej – 
odpowiadając na pytania Radnego Pana Andrzeja Deca, poinformował: „W merytorycznym 
zakresie projektu, udział poszczególnych gmin przedstawia się następująco - Gmina 
Ropczyce, razem z Gminą Miasto Rzeszów, zobowiązała się wprowadzić wspólny obieg 
elektroniczny dokumentów. Przypominam, że decyzja ta została podjęta pod koniec 2005 
roku. Gmina Ropczyce już przystąpiła do wprowadzania tego typu obiegu dokumentów. 
Rzeszów nie wprowadzał tego rozwiązania z uwagi na duże koszty realizacji zadania.  Miasto 
uzależniło swoje przystąpienie do realizacji II etapu budowy regionalnej sieci 
szerokopasmowej, od uzyskania środków unijnych. Gmina Czudec w 2004 roku otrzymała 
dofinansowanie na budowę sieci radiowo – internetowej o parametrach, które zostały 
wykonane w Rzeszowie. Środki wskazane w przedłożonym projekcie uchwały, pozwolą na 



spięcie sieci poszczególnych gmin w ramach aglomeracji rzeszowskiej. To rozwiązanie 
pozwoli na korzystanie z zasobów zarówno sieci, która istnieje na terenie Gminy Czudec, jak   
i Rzeszowa, tworząc większą sieć. Środki w wysokości 34 648 zł, które Gmina Czudec 
przeznacza na realizację zadania, zostaną wykorzystane na budowę linku radiowego 
pomiędzy tymi dwoma sieciami. Rozliczenie finansowe projektu musi być złożone w Urzędzie 
Wojewódzkim do końca czerwca 2009 roku. W ciągu trzech miesięcy gminy otrzymają zwrot 
dofinansowania, które w ramach kwalifikowanych kosztów, będzie wynosiło 7 mln 659 tys. 
596 zł i 25 groszy. Wkład własny Gminy Miasta Rzeszów będzie wynosił 2 mln 553 tys. 199 
zł.” 
 
Pan Bogusław Sak – Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji – 
zabierając głos w dyskusji, powiedział: „Wiemy, że rząd wprowadza oszczędności                  
w poszczególnych resortach. Mam obawy, że także gminy mogą otrzymać mniej środków.      
W związku z tym proszę o informację, czy występuje zagrożenie, że Miasto otrzyma mniej 
środków z budżetu państwa, np. z przyznanych subwencji?” 
 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta - odpowiadając na pytanie, poinformowała: 
„Przyznam, że obawiałam się informacji z Ministerstwa Finansów na temat środków, które 
zostaną przekazane w 2009 roku. Miasto otrzymało już wszystkie dane wynikające z budżetu 
państwa, dotyczące wysokości subwencji oświatowej, tzw. środków wyrównawczych, 
wysokości dochodów z PIT-ów i pozostałych składników. Na niektórych pozycjach środki 
zostały zwiększone, a na innych zmniejszone. Po zsumowaniu, Miasto otrzyma środki 
zwiększone o ponad 1 mln zł. Jest to bardzo dobra informacja. W dniu 9 lutego br. została 
przekazana informacja na temat wpływów z PIT-ów. Kwota uzyskana z tego tytułu też jest 
zadowalająca, ponieważ ma dynamikę wzrostową większą, niż zakładano w projekcie budżetu 
Miasta na 2009 rok. Zarysowują się jednak ujemne dynamiki, w stosunku do wpływów ze 
stycznia ubiegłego roku, z udziału w podatku CIT. Wpływy z tego tytułu wynoszą ok. 80% 
planowanych środków. Chciałabym jednak zaznaczyć, że środki z tego podatku nie stanowią 
znaczącej pozycji w budżecie Miasta. W budżecie na 2009 rok zostały zaplanowane środki z 
tego tytułu w wysokości ok. 17 mln zł. Zaplanowane wpływy i dochody budżetu Miasta na 
2009 rok nie są obecną, zagrożone.” 
 
Radna Pani Małgorzata Rączy – poprosiła o informację: „Czy realizacja II etapu budowy 
sieci szerokopasmowej poprawi sygnał już istniejącej i funkcjonującej sieci radiowo – 
internetowej? Na Osiedlu Przybyszówka są problemy z korzystania przez mieszkańców            
z bezpłatnego internetu.” 
 
Pan Lesław Bańdur – Dyrektor Biura Obsługi Informatycznej i Telekomunikacyjnej – 
odpowiadając, poinformował: „W 2006 roku realizacja I etapu budowy sieci 
szerokopasmowej nie obejmowała całego terenu Przybyszówki. Projekt ten, swoim zasięgiem, 
gwarantował dobry internet, wzmocnienie sygnału i polepszenie jego jakości w granicach 
Miasta. Natomiast spodziewamy się, że dzięki zastosowaniu nowych nadajników, których 
zasięg wynosi ok. 2-3 kilometry, nastąpi znacząca poprawa w dostępie do internetu i usługą 
bezpłatnego dostępu do internetu zostaną objęci także mieszkańcy terenów nowo 
przyłączonych do Rzeszowa. Instalowanie wspomnianych nadajników zostało ujęte w planie  
II etapu budowy sieci szerokopasmowej.” 
 
Radny Pan Andrzej Dec – poprosił o informację na temat udziału Gminy Ropczyce             
w realizacji zadania pt.: „Budowa regionalnej sieci szerokopasmowej aglomeracji 
rzeszowskiej ResMAN Etap II”. 



 
Pan Lesław Bańdur – Dyrektor Biura Obsługi Informatycznej i Telekomunikacyjnej – 
odpowiadając, poinformował: „Przystąpienie do wspólnej realizacji projektu miało na celu 
obniżenie kosztów, szczególnie w zakresie wdrażania dokumentów. Realizując projekt 
wspólnie z Gminą Ropczyce oraz Gminą Czudec, Miasto może obniżyć kwoty za abonament 
na oprogramowanie, które w ramach tego obiegu dokumentów, jest wdrożone.” 
 
Przystąpiono do głosowania. 
 
 Uchwała w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r.                       
/w zaproponowanej wersji/ została przyjęta jednomyślnie (29 głosami „za”). 
 
Na XLIX nadzwyczajnej sesji – zwołanej na wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa,        
w trybie art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. 142 z 2001 r., poz. 1591      
z późn. zm.), odbytej w dniu 12 lutego 2009 r. Rada Miasta Rzeszowa podjęła: 
 
Uchwałę Nr XLIX/803/2009 – w sprawie zmian budżetu Miasta Rzeszowa na 2009 r.  
 
Pan Konrad Fijołek – Przewodniczący Rady Miasta – w związku z wyczerpaniem 
porządku obrad zamknął obrady XLIX nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Rzeszowa, zwołanej 
na wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa, w trybie art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie 
gminnym (Dz. U. 142 z 2001 r., poz. 1591 z późn. zm.). 
 
Obrady trwały od godz. 14.30 do godz. 15.00 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała 
 
Danuta Grzyb 
 
Sprawdził:                       
      Dyrektor 
Biura Rady Miasta 
 
 Mirosław Kubiak 
 
                                                                                             Przewodniczący 
                                                                                       Rady Miasta Rzeszowa 
 
                                                                                            Konrad Fijołek 
 

 
 

 


